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نقش وزارت ارتباطات
در عملکرد ضعیف شبکه ملی اطلاعات

جهان صنعت
ایــن روزنامه حامی دولت درباره نقش وزیــر ارتباطات در نحوه 
عملیاتی شــدن شبکه ملی اطلاعات نوشته اســت: در حالی که فاز 
نخســت شــبکه ملی اطلاعات روز ۷ شهریورماه پس از قریب به 11 
سال رونمایی شد. وزارت ارتباطات با افتخار اعلام کرد که فاز دوم را 
دهه فجر و فاز سوم و تکمیلی را اردیبهشت ماه رونمایی خواهد کرد.

با تبلیغات عجیب دولتی مبنی بر بی نقص بودن این شبکه سرانجام 
طرح سرشــماری اینترنتی نفوس و مسکن سال 1395 چه بر بستر 
شبکه ملی اطلاعات آغاز شده بود که با وجود تمام تبلیغات در دو روز 

آغازین سرشماری سایت مربوطه از دسترس خارج شد...
یک ماه پیش بود که در جلســه شورای عالی مجازی که یک روز 
قبل از افتتاح شبکه ملی اطلاعات برپا شد گزارش شبکه ملی اطلاعات 
توسط اعضای این شورا مورد تایید قرار نگرفت و برخی اعضای شورای  
عالــی فضای مجازی معتقد بودندکه وزارت ارتباطات نباید عملیاتی 

شدن این فاز را به عنوان شبکه ملی اطلاعات تلقی کند.
آنها معتقد بودند طرح اصولی این شبکه، از سال 9۶ شروع شود. 
با این حال وزارت ارتباطات روز بعد با بوق و کرنا افتتاح شــبکه ملی 
ارتباطات را اعلام کرد. برخی اعضای شــورای  عالی فضای مجازی در 
آن زمان معتقد بودند که وزارت ارتباطات نباید عملیاتی شــدن این 

فاز را به عنوان شبکه ملی اطلاعات تلقی کند.
حال ســوال این اســت که آیا وزیر ارتباطات دولت 11 به خاطر 
انتقادات جدی در مورد عملکردش و خطر اســتیضاح پیش از موعد 

این شبکه را افتتاح کرد؟
به علت اهمیت سرشــماری نفوس و اطلاعاتی که مردم از طریق 
فضای مجازی در اختیار دولت قرار می دهند دولت موظف اســت از 

این اطلاعات حفاظت کند.
هک شدن یا درز اطلاعات، خطایی غیرقابل جبران خواهد بود و 
نه تنها اعتماد مردم را از بین خواهد برد بلکه بحث دولت هوشمند را 
سال ها به عقب خواهد راند و وزیر ارتباطات باید بهای گزافی به خاطر 

این عجله پرداخت کند.
به کنترل تورم با این نقدینگی نباید مغرور بود

ابتکار
این روزنامه حامی دولت نسبت به نقدینگی هشدار داده است: اگر 
چه کارشناســان معتقدند که دولت طی سه سال گذشته با مدیریت 
درســت نقدینگی را کنترل کرده است اما بیم از دست رفتن کنترل 

نقدینگی همچنان برای اقتصاد وجود دارد...
اگر در ۶ ماه آینده دولت نتواند این نقدینگی را کنترل کند ممکن 
است اتفاق بدی در اقتصاد بیفتد و همه چیز به روزهای بد خود بازگردد. 
بنابرایــن نباید به تورم کم امروز مغرور بود. در زمان احمدی نژاد هم 
دوره ای گفته شد که رشد داشتیم ولی قیمت ها رشد نداشته که خب 

بعدها این موضوع به صورت یک تورم بالا خود را نشان داد...
از طرفی برخی کارشناســان معتقدند در شرایط فعلی این حجم 
نقدینگی با مدیریت صحیح می تواند اثرات رونق غیرتورمی داشته باشد 
و این در صورتی محقق می شود که به بخش واقعی تولید هدایت شود.

بازدهی پایین »شستا« و صندوق  بازنشستگی
جوان

روزنامه جوان نوشــته است:  نابســاماني در صندوق بازنشستگي 
کشوري و همچنین شرکت سرمایه گذاري تأمین اجتماعي ) شستا ( که 
هر دو زیرنظر وزارت کار هستند مورد انتقاد نمایندگان مجلس شوراي 
اســلامي قرار گرفته است. عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس با 
انتقاد از بي سروساماني شرکت سرمایه گذاري تأمین اجتماعي )شستا( 
از تغییر چندین مدیرعامل در مدت هشت ماه در این شرکت خبر داد 
و گفــت: از وزیر رفاه درباره انتصاب یک نجومي بگیر در هیئت مدیره 

تأمین اجتماعي سؤال خواهم کرد...
از ســوي دیگر اوضاع طبق اخبار موثق بعد از فضاحت فیش هاي 
حقوقي نجومــي، نوبت به کارگیري نیرو هاي ســابقه دار در محاکم 
قضایــي آن هم در ســمت هاي مدیریتي اســت از جمله مي توان به 
انتصاب قریب الوقوع مدیرعامل چندسال قبل و مخلوع و داراي سابقه 
قضایي شرکت دخانیات به عنوان قائم مقام یا یکي از معاونان شرکت 
ســرمایه گذاري تأمین اجتماعي )شستا( اشــاره کرد که نامبرده از 
یک شــنبه مورخ95/5/10 با تجهیز دفتري در دفتر مرکزي شستا در 
خیابان گاندي بي سرو صدا مشغول شد تا اگر اعتراض یا سخني نشد 
نامبرده به شکل چراغ خاموش وارد شستا شود، در حالي که نامبرده 
علاوه بر دارابودن حکم محاکم قضایي شــش سال است ساکن دوبي 

است و در آنجا زندگي مي کند.
دو آمار متضاد دولتی از تورم

دنیای اقتصاد
ایــن روزنامه حامی دولت هم از تناقض آمارهای بانک مرکزی و 
مرکز آمار انتقاد کرده است:  آمارهای »بانک مرکزی« نشان می دهد 
نرخ تورم نقطه به نقطه در شهریورماه به 5/9 درصد رسیده است و طی 
سه ماه تابستان سال جاری روند صعودی داشته است؛ اما بررسی دیگر 
نهاد آماری نشان می دهد که نرخ تورم نقطه به نقطه از نگاه »مرکز آمار 
ایران« در شهریورماه به ۷/۶ درصد رسیده و نسبت به ماه قبل از آن 
روند کاهشی داشته است. این اختلاف نظر باعث شده که دو نگاه تورمی 
در تابستان مشاهده شود؛ روندی که می تواند سیاست گذار اقتصادی را 
برای بررسی وضعیت مهم ترین شاخص اقتصاد با ابهام روبه رو کند...

جدای از علل تفاوت ها، اختلاف ارقام در دو مرکز باعث می شــود 
که سیاست گذار در تصمیم گیری دچار خطا شود. در اکثر اقتصادهای 
پیشرفته حساســیت برای جمع آوری و آنالیز داده ها در سطح بسیار 
بالایــی قرار دارد و این موضوع باعث می شــود کــه نتایج حاصل از 
بررســی داده های مراجع آماری، نیز با احتمال بیشتری قابل استناد 
باشــد، موضوعی که در اقتصاد کشــور همواره مورد نقد کارشناسان 

قرار گرفته است.
تعلل و فرافکنی دولت درآزاد سازی  سهام عدالت

همشهری
همشهری درباره سهام عدالت گزارش داده است:  براساس قانون، 
مهلت آزاد سازی  سهام عدالت پارسال به پایان رسید اما سهام عدالت 
هنوز برای خریدو فروش آزاد نشــده است؛دولت که همان سال 9۲ 
قول داده بود ســهام عدالت را دوماهه آزاد کند اکنون می گوید:برای 

آزادسازی سهام عدالت به اذن رهبری نیاز دارد.
به گزارش همشــهري، ۲ ماه پیش روزنامه همشهري در جریان 
برگزاري نشست هفتگي سخنگوي دولت از محمدباقر نوبخت پرسید 
چرا لایحه آزاد ســازي  هنوز به مجلس ارسال نشده است؟ سخنگوي 
دولت  موضوع تأخیر در ارســال ارائه لایحه سهام عدالت به مجلس را 
به وزیــر اقتصاد احاله داد و اعلام کرد: با وزیر اقتصاد صحبت خواهم 
کرد که  یک  نشســت خبري در این باره برگزار کند اما از آن زمان نه 
نشست خبري برگزار شده اســت و نه هیچ مقامي درباره آزاد سازي  

سهام عدالت پاسخ مي دهد...
حسن روحاني در آخرین روزهاي اسفند ماه سال قبل این لایحه را با 
تأخیر فراوان بالاخره امضا کرد تا با وسیله این لایحه تکلیف آزاد سازي  
سهام عدالت روشن شود. او چند ماه بعد از انتخابات ریاست جمهوري 
139۲وقتي به مجلس رفته بود که لایحه بودجه ســال 93را تقدیم 
مجلس کند وعده داده بود سهام عدالت را دوماهه آزاد کند اما اکنون 
3سال گذشته است و حتي برخي از افرادي که مشمول سهام عدالت 

بوده اند از دنیا رفته اند اما تکلیف سهام عدالت روشن نشده است...
اطلاعات آماري نشان مي دهد هم اکنون 49میلیون نفر از طریق 
سهام عدالت مالک ۶0شرکت بورسي و غیربورسي هستند و صندوق 
ســهام عدالت به طور مستقیم مالک 9درصد سهام شرکت ها در بازار 

سهام است

اقتصاددرآینهرسانهها

قیمت سکه و ارز ) به تومان(

کوتاه اقتصادی

مدیرکل روابط عمومی سازمان هواپیمایی، جزئیات برخورد 
دو هواپیمای ایرباس در فرودگاه امام خمینی )ره( را تشریح کرد

رضا جعفرزاده در گفت وگو با ایسنا، درباره این حادثه اعلام کرد: حوالی 
ساعت ۶:45 صبح دیروز در فرودگاه امام خمینی)ره( در حین جابه جایی 
هواپیماها دو فروند از هواپیماهای شرکت های ایران ایر و ماهان به یکدیگر 
برخــورد کردند. پس از آنکه در محل حادثه اقدامات اولیه صورت گرفت 
تیم های بررسی کارشناسی نیز درباره علت یا علل برخورد این دو هواپیما 
کار خــود را آغاز کردند که نتایج بررســی های آنها در دو بخش اولیه و 

قطعی نهایی می شود.
به گفته وی بررسی های ابتدایی تیم های کارشناسی نشان از آن دارد که 
اشتباه در عملکرد هندلرها عامل اصلی این اتفاق بوده که منجر به خسارت 
خوردن این دو هواپیما شده است. البته برای اظهارنظر دقیق و قطعی در 
این زمینه باید منتظر نهایی شدن بررسی های این تیم کارشناسی باقی ماند.
مدیرکل روابط عمومی سازمان هواپیمایی درباره وضعیت جابه جایی 
مســافران این دو ایرلایــن  پس از حادثه صبح دیــروز نیز، اظهار کرد: 
خوشبختانه در جریان این حادثه هیچ یک از افراد صدمه ندیدند و با توجه 
به برنامه ریزی هــای صورت گرفته در صورت نیاز به پرواز این هواپیماها 
قطعا هواپیماهای جایگزین از سوی این شرکت ها به مسافران ارائه خواهد 

شد تا برنامه های پروازی فرودگاه نیز به هم نریزد.

سخنگوی انجمن لوازم خانگی گفت: تمدید مهلت اجرای طرح 
کارت اعتباری خرید کالای ایرانی به بانک های مربوطه ابلاغ نشده 
و در حال حاضر امکان خرید کالا از طریق این کارت ها وجود ندارد.

حمیدرضــا غزنوی در گفت   وگو با فارس، اظهار داشــت: با وجود تأکید 
مسئولان بانک مرکزی بر تمدید مهلت کارت های اعتباری خرید کالای ایرانی 
تا پایان ســال، تاکنون هیچ ابلاغی به بانک های مربوطه صورت نگرفته و در 
تماســی که با مدیران بانک ملی و صادرات داشــتیم، عنوان کردند که بانک 

مرکزی ابلاغی به آنها نداشته است. وی افزود: با توجه به اتمام مهلت اجرای 
طرح کارت های اعتباری خرید کالای ایرانی، صدور کارت از ابتدای مرداد ماه 
متوقف شده و امکان صدور کارت جدید و همچنین خرید با کارت های قبلی 

نیز وجود ندارد.
غزنوی تأکید کرد: در حال حاضر کارت های اعتباری خرید کالای ایرانی 
در دستگاه های پوز عمل نمی  کند و پولی بابت این خریدها جابه جا نمی شود.

وی تصریــح کرد: طرح کارت اعتباری خرید کالای ایرانی عملًا فقط 15 

روز اجرایی شد و نفعی برای تولیدکنندگان نداشت.این فعال اقتصادی گفت: 
جلسه ای با مسئولان بانک مرکزی برای ابلاغ موضوع تمدید مهلت این طرح 

برگزار نشده است.
بر اســاس این گزارش، سیف رئیس کل بانک مرکزی دیروز در خصوص 
عــدم تمدید کارت اعتباری خرید کالای ایرانی توســط بانک مرکزی، گفته 
بود: بانک مرکزی اعتبار کارت اعتباری خرید کالای ایرانی را تا پایان ســال 

جاری تمدید کرد.

رئیس کمیسیون کشاورزی مجلس شــورای اسلامی گفت: بخش 
عمده ذرت، سویا، پنبه و بخشــی از برنج وارداتی به کشور به احتمال 

زیاد تراریخته هستند.
به گزارش تسنیم، محمدعلی شاعری در گفت وگویی در شبکه خبر سیما در 
خصوص تولید محصولات تراریخته در کشور اظهار کرد: در 30 کشور دنیا واردات و 

تولید محصولات تراریخته ممنوع شده اما این محصولات به کشور ما بدون ارزیابی 
مخاطرات وارد می شود. وی افزود: بر اساس آمار ما، بخش عمده ذرت، سویا، پنبه 

و بخشی از برنج وارداتی به کشور به احتمال زیاد تراریخته هستند.
رئیس کمیسیون کشاورزی و منابع طبیعی مجلس دهم گفت: سلامت مردم 
باید به عنوان اولویت اول برای هر مدیر، متخصص و صاحب نظر برای اظهار نظر 

)در خصوص محصولات تراریخته( باشد.
بنابراین گزارش: کمیسیون کشــاورزی مجلس دهم در ابتدای شهریور ماه 
مصوب کرد که واردات، تولید و مصرف محصولات تراریخته در برنامه ششم توسعه 
ممنوع شود. با قرارگیری این مصوبه در گزارش نهایی کمیسیون تلفیق، در صحن 

علنی مجلس به رای گذاشته می شود تا لازم الاجرا شود.

رئیس کمیسیون کشاورزی مجلس:

بخشی از برنج وارداتی به کشور تراریخته است

عضو اتحادیه تولید و صادرات 
اینکه  بیان  با  پوشاک  و  نساجی 
97 درصد پوشاک در نمایندگی 
برندهای خارجی تقلبی اســت 
گفــت: درحال حاضــر تنها 3 
درصد از پوشاک موجود در این 

فروشگاه ها، اصل است.
سعید حسین زاده در گفت وگو با 

ایسنا، با اشــاره به برگزاری جلسات 
مختلف و کارهای کارشناســی برای 
جلوگیــری از فعالیت برندهای فاقد 
مجــوز و برخورد با قاچاق پوشــاک 
در ســطح عرضه، اظهار کرد: پس از 
برگزاری این جلســات، دستورالعمل 
اجرایــی آن توســط وزارت صنعت، 
معدن و تجارت با همکاری تشکل ها 

تدوین شده اما هنوز به اجرا درنیامده 
است.

وی با بیان اینکه قرار بود این طرح 
از ابتدای مهرماه اجرا شود، ادامه داد: 
امیدواریم به زودی این طرح به مرحله 
اجرا برسد، چرا که اگر به موقع اجرا، 
پیگیری و نظارت شــود، تاثیر بسیار 

خوبی خواهد گذاشت.

این عضو اتحادیه تولید و صادرات 
نساجی و پوشاک با بیان اینکه هنوز 
که هنوز اســت، نمایندگی های فاقد 
مجوز اقدام به فروش محصولات خود 
در حالت قبل می کنند، گفت: البته 
همین که دســتورالعمل صادر شده 
اســت، تاثیر اندکی بر بازار گذشته و 

وضعیت تا حدودی بهتر شده است.

حســین زاده دربــاره فعالیــت 
نمایندگی برندهای جهانی پوشاک از 
طریق قرارداد رسمی با برند اصلی یا 
با یک واسطه به دلیل وجود تحریم ها، 
اظهــار کرد: ما از ابتدا با این موضوع 
مخالــف بودیم، چرا کــه به هر حال 
فروشنده ای که می خواست محصول 
خود را از دوبــی بیاورد، یک نامه به 

عنوان فاکتور از فروشــنده دریافت 
می کرد و عمــلا با گرفتن یک کاغذ 

بر اصل قضیه سرپوش می گذاشت.
وی افزود: برای فروشنده خارجی 
هم که می خواهد جنسش را بفروشد 
کاری نــدارد که یــک فاکتور تحت 
عنوان فروش پوشــاک یک برند به 

خریدار بدهد.

جزئیات برخورد ۲ هواپیما
 در فرودگاه امام

عضو اتحادیه تولید و صادرات نساجی:
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یک تولیدکننده قطعات خودرو از بایکوت قطعه سازان داخلی انتقاد 
کرد.

شهریاری در گفت وگو با تسنیم، با اشاره به اینکه قطعه سازان کشور در مقطعی 
برای شرکت های پژو و رنو قطعه تولید و آنها را در بازارهای صادراتی اروپا به فروش 
می رســاندند، اظهار داشت: متأسفانه در چند سال اخیر افزایش واردات و حضور 
قطعه ســازنماها که از چین قطعه وارد کشور کرده و به نام تولید داخل به فروش 

می رسانند مشکلاتی را برای این صنعت به وجود آورده است.
وی با بیان اینکه قطعه ســاز داخلی امروز بایکوت شــده است، گفت: کمبود 
نقدینگی بهره های سنگین بانکی و مناسب نبودن محیط کسب و کار باعث شده 

تا قطعه امکان رقابت را در بازار نداشته باشد. این در حالی است که قطعه سازان 
کشور از لحاظ تکنولوژی و دانش فنی مشکلی ندارند.

این قطعه ســاز با اشــاره به اینکه در برخی از موارد خودروســاز از قطعه ساز 
می خواهــد با کاهش کیفیت قیمت محصول را کاهش دهد، تصریح کرد: در این 
میان برخی از افراد که هیچ گونه تخصصی در صنعت قطعه ندارند به این حوزه 

ورود پیدا کرده و به دنبال کسب سود برای خود هستند.
شــهریاری در مورد توانمندی قطعه ســازان برای تولید قطعات خودروهای 
جدید پژو نیز گفت: اینکه برخی می گویند قطعه ساز امکان تولید این قطعات را 
ندارد درســت نیست اما شرایط با قطعه ساز داخلی کاری کرده که او نمی تواند از 

توانمندی خود به نحو احسن استفاده کند وگرنه به راحتی می توان درصد ساخت 
داخل خودروهای تولید مشترک را در کشور افزایش داد.

وی افزود: در حال حاضر قرار شده تولید محصول جدید ایران خودرو پژو با 
۲0 درصد ساخت داخل آغاز شود که در این شرایط سهم قطعه ساز داخلی با در 
نظر گرفتن خطوط رنگ و مونتاژ بسیار اندک است در حالی که قطعه ساز داخلی 

توانمندی بالایی دارد.
این قطعه ســاز با تأکید بر اینکه باید اقدامات لازم برای رفع موانع پیش روی 
قطعه داخلی انجام شود، تصریح کرد: امروز قطعه سازان با کمتر از ظرفیت به تولید 

محصول می پردازند که همین امر فعالیت را برای آنها غیر اقتصادی کرده است.

رئیــس ســازمان بســیج 
منابع  و  کشــاورزی  مهندسین 
تاکید  از  غفلــت  گفت:  طبیعی 
حضرت امام)ره( بر محور استقلال 
بودن کشــاورزی، باعث تضعیف 
جایگاه این بخش در کشور شده 

است.
محمدرضا جهانســوز اظهار کرد: 
حدود 1۷0 شهید گرانقدر مهندس یا 
دانشجوی کشاورزی شناسایی و ثبت 
کرده ایم که از معروف ترین آنها شهید 
بزرگوار، سردار رشــید اسلام حسن 
باقری بوده است که اطلاعات این شهدا 

در کتاب و نرم افزار ستارگان درخشان 
آســمان گمنامی جمع آوری شده که 
همراه با زندگی نامه و وصیت نامه این 

شهدا در آن گنجانده شده است.
مهندسین  بسیج  سازمان  رئیس 
کشــاورزی و منابع طبیعی با اشــاره 
به برگزاری همایش های علمی سازی 
کشاورزی در بیش از ۲50 شهرستان 
در سراســر کشور با حضور کشاورزان 
خبره در هفته دفــاع مقدس، گفت: 
دیروز به صورت مستقیم به رویارویی 
با دشــمن برخاســته بودیم و امروز 
مهندسین کشاورزی و منابع طبیعی در 

خط مقدم دفاع از کیان امنیت غذایی 
کشور هستند. جهانســوز با اشاره به 
مشکلات کشاورزی کشور گفت: اولین 
مشکل این حوزه مغفول ماندن جایگاه 
بخش کشاورزی در برنامه ریزی کلان 

کشور است.
وی افزود: علی رغم تاکید حضرت 
امام)ره( راجع به اینکه کشاورزی محور 
استقلال کشــور است، در دولت ها به 
عنوان اولویت بالای کشور به آن نگاه 
نشــده و همین باعث تضعیف جایگاه 
واقعی کشاورزی در کشور شده است.

جهانسوز با اشاره به مسئله نبود 

آمــار و اطلاعــات دقیــق در بخش 
کشــاورزی گفت: با توجه به وضعیت 
اکولوژیکی شکننده کشور، ما نیاز به 
کشاورزی دقیق و هوشمند داریم که 

همین برآمده از آمار دقیق است.
وی ســومین چالش کشــاورزی 
در کشــور را کمبود آب عنوان کرد و 
افزود: ما با توجه به وضعیت گرمایش 
جهانی که اثر منفی بر تولیدمان داشته 
اســت، با کم آبی روبرو هســتیم که 
می تواند آسیب جدی برای کشاورزی 

تلقی شود.
مهندسین  بسیج  سازمان  رئیس 

کشــاورزی و منابع طبیعی چهارمین 
مسئله در حوزه کشاورزی را موضوع 
عدم ثبات بازار کشــاورزی دانســت 
و گفــت: با وجود واســطه ها بازار به 
نفــع تولیدکننــدگان و همچنیــن 

مصرف کنندگان نیست.
جهانســوز، سهم بســیج در رفع 
مشکلات کشــاورزی را حائز اهمیت 
دانست و افزود: با بهره مندی از جمع 
کثیری از مهندســین کشــاورزی و 
برنامه های علمی که سازمان در مقابله 
با ایــن چالش هــا دارد، می توانیم به 
طور کامل هم در زمینه علمی سازی 

کشــاورزی و هم در زمینــه اجرای 
کاداســتر، هوشمندسازی کشاورزی، 
اجرای الگوی کشت و... به داد مشکلات 

این حوزه برسیم.
وی در پایان با اشــاره به کسانی 
که از ســفره انقلاب طلبکار هستند 
گفت: این دهه، دهه عدالت اســت و 
عدالت حکم می کنــد همه درآمدها 
از یک اســتاندارد مشــخص پیروی 
کند و وقتی این طور نباشــد می تواند 
اثر تخریبی در جامعه داشــته باشد و 
کشاورزان و تولیدگران که در صف اول 
جهاد اقتصادی هستند را دلسرد کند.

رئیس سازمان بسیج مهندسین کشاورزی:

غفلت از تاکیدات امام)ره( جایگاه کشاورزی را تضعیف کرد

ایران  رئیــس کل گمــرک 
کارت های بازرگانی یک بار مصرف 
را معضل بــزرگ خواند و گفت: 
باعث تضییع  کارت ها  این  صدور 

حقوق بیت المال می شود.
مسعود کرباسیان در بازدید اعضای 
کمیسیون اقتصادی مجلس از سامانه 
جامع گمرکی با اشــاره به خلأ بانک 
جامع اطلاعات تجــارت خارجی در 
گذشته از اقداماتی خبر داد که موجب 
هوشمندسازی تجارت خارجی شده و 
امکان تســهیل و کنترل فرآیند امور 
گمرکــی را بهتر از گذشــته فراهم 

کرده است.

وی گفت: به کمک ســامانه های 
الکترونیکی که به دست توانمند جوانان 
این مرز و بوم راه اندازی شده است، به 
صورت لحظه ای میزان واردات کالاهای 
اساسی و مواد اولیه واحدهای تولیدی 
و درآمدهــای گمرکــی را می تــوان 

رصد کرد.
مــروز  ا گفــت:  کرباســیان 
هوشمندســازی امــور گمرکی بلای 
جان قاچاقچیان و متخلفان شده است 
و باید در مبارزه با کم اظهاری و اظهار 
خلاف واقع به سمتی برویم که گمرک 
اطلاعات درستی از منشأ دریافت و پس 
از انجام تشریفات گمرکی این اطلاعات 

را براساس سیستم هوشمند کدگذاری 
کالایی به بعد از گمرک انتقال دهد.

کرباســیان با اشــاره بــه اینکه 
هم اکنون منشــأ تأمین ارز واردات به 

صورت سیســتمی در گمــرک قابل 
ردیابی اســت و با این اقدام و حذف 
پروانه سبز کاغذی از سوءاستفاده هایی 
کــه قبلا با رد و بــدل کردن مدارک 

کاغــذی وجود داشــته پیشــگیری 
کرده ایم، ادامه داد: در شــرایطی که 
میزان واردات در کشور کاهش داشته 
توانستیم درآمدهای گمرکی را افزایش 
دهیم و این موضوع نشان می دهد که 
نظــارت و کنترل بــر فرآیند واردات 
نسبت به گذشته افزایش یافته است.

رئیس کل گمرک ایران با اشاره به 
اینکه بخشی از فرآیند کنترل و تسهیل 
تجارت خارج از محــدوده اختیارات 
گمرک است، وجود کارت های بازرگانی 
یک بار مصرف را معضلی بزرگ برای 
کشــور توصیف و اعلام کرد: با اینکه 
در کشورهای صنعتی اجازه می دهند 

تا کالا از گمرک خــارج و در فرآیند 
تولید و فروش با انجام حسابرسی پس 
از ترخیــص حقوق و عوارض گمرکی 
را محاســبه و دریافت می کنند اما در 
کشــورمان وجود کارت های بازرگانی 
یکبار مصرف حتی امکان اخذ کســر 
دریافتی ها را کــه در مرحله بازبینی 
کنترل می شود با مشکل مواجه کرده 
است و وقتی صاحب کالا را در صورت 
ارتکاب تخلف با رصد الکترونیکی به 
دفتر بازرسی گمرک احضار می کنیم 
افرادی را می بینیم که هیچ گونه بنیه 
مالــی ندارند و حتــی الفبای تجارت 

خارجی را هم بلد نیستند.

رئیس کل گمرک ایران:

کارت های بازرگانی یک بار مصرف از عوامل اصلی قاچاق است

* دســتورالعمل تنظیم بازار محصولات پتروشــیمی از سوی شورای رقابت 
تصویب شد.بر این اساس کلیه مجتمع های پتروشیمی ملزم به عرضه محصولات 
به جز چند قلم محصول خاص در بورس کالا شدند؛ همچنین تولیدکنندگانی 
که محصول آنها در بورس پذیرش نشده است، موظفند ظرف یک ماه از تاریخ 
ابلاغ این دستورالعمل نسبت به پذیرش محصول خود در بورس کالا اقدام کنند.
* عملیات کابل برگردان با هدف توسعه شبکه کابل در مراکز مخابراتی 
شهید محسنیان، پیام نور، رباط کریم، شهیدان غیاثی، شهید چمران از 
تاریخ هفتم مهر ماه آغاز می شود. به گزارش روابط عمومی مخابرات 
استان تهران، با اجرای عملیات مذکور ارتباط تلفنی مشترکین در 
مرکز مخابرات شهید محسنیان با پیش شماره های 6678 الی 6682، 
6639 در محدوده خیابانهای راه آهن، 17 شهریور، 15 متری دوم و 
سوم جنوبی، کرمی و در مرکز مخابرات پیام نور با پیش شماره های 
4440 الی 4449، 4460 الی 4462، 4489، 4427، 4429، 4604 در 
محدوده خیابانهای باهنر، باکری، نیایش، اشرفی اصفهانی و در مرکز 
مخابرات رباط کریم با پیش شــماره های 5641 الی 5643، 5673 
در محــدوده رباط کریم، فرهنگیان و در مرکز مخابرات شــهیدان 
غیاثی)باغستان( با پیش شماره های 3430 الی 3437 در محدوده 
باغســتان غربی، میدان ولیعصر جنوبی، شبنم 11 و 13 به مدت 72 
ساعت با اختلال همراه است.براساس همین گزارش، با اجرای عملیات 
کابل برگردان ارتباط تلفنی و دیتای مشترکین در مرکز مخابرات شهید 
چمران از ساعت 2 بامداد به مدت 4 ساعت دچار اختلال می شود.   

* رئیس کمیته امداد امام خمینــی)ره( گفت: عملکرد بانک صادرات ایران 
در عرصه اشتغال زایی و توانمند سازی مددجویان این نهاد ارزشمند است و 
انتظار می رود این روند شتاب بیشتری داشته باشد.به گزارش روابط عمومی 
بانــک صادرات ایران، پرویز فتاح در آیین امضای تفاهم نامه همکاری با بانک 
صادرات ایران افزود: در ســال جاری بانک صــادرات ایران متعهد به اعطای 
هزارو 300میلیارد ریال تســهیلات اشتغال زایی و توانمند سازی مددجویان 
این نهاد شــده اســت که این رقم در حل بخشــی از مشکلات و رسیدن به 
اهداف توانمند ســازی مددجویان اثر بخش خواهــد بود.بنا به این گزارش 
سیاوش زراعتی، مدیرعامل بانک صادرات ایران نیز در این مراسم با اشاره به 
اینکه پرداخت تسهیلات قرض الحسنه برای اشتغالزایی مددجویان این نهاد 
بســیار با اهمیت است، گفت: بانک صادرات تلاش می کند بیشتر از تعهد و 
سهمیه خود به مددجویان این نهاد برای ایجاد اشتغال و توانمند سازی آنان 
در سال جاری تسهیلات قرض الحسنه پرداخت کند و در این زمینه آمادگی 

هرگونه همکاری را دارد.
*دبیر انجمن صنایع شــوینده مدعی شــد افزایش قیمت برخی 
محصولات شوینده قانونی اســت.بختیار علم بیگی در گفت وگو با 
تســنیم در رابطه با افزایش قیمت برخی محصولات شوینده، اظهار 
داشت: این افزایش قیمت ها از طرف برخی تولیدکنندگان در مورد 
محصولات جدید اعمال شده است البته باید بگویم این تولیدکنندگان 
مجوز افزایش قیمت را قبلًا دریافت کرده اما بنا به دلایلی آن را امروز 
اجرایی کرده اند.وی با بیان اینکه تولیدکننده شوینده در رقابت سختی 
اقدام به فروش محصولات خود می کند، افزود: در حال حاضر ظرفیت 
تولید کارخانجات شــوینده ســه برابر مصرف است به همین دلیل 
تولیدکنندگان با ارائه تخفیفات مختلف سعی در فروش محصولات 
دارند. دبیر انجمن صنایع شوینده در خصوص مقابله با کالاهای قاچاق 
مخصوصاً در محصولات آرایشی بهداشتی، گفت: متأسفانه 60 درصد 
محصولات آرایشی قاچاق و فقط 5 درصد آنها از مبادی رسمی وارد 
کشور می شوند در این میان ســهم تولیدکننده داخلی 32 درصد 

بیشتر نیست.

و  طبیعی  منابــع  مدیرکل 
از  تهران  اســتان  آبخیزداری 
اراضی  هکتار   83 تصرف  رفع 
ملی شامل 80 فقره و به ارزش 
165میلیارد تومان و برگشت آن 

به دولت خبر داد.
علی کیان گفــت: با عنایت به 
اهمیتی که اجرای پروژه های منابع 
طبیعی دارد نمی توان اجرای آنها را 
متوقف کرد، لذا تخصیص به موقع 
اعتبارات به ویژه در نیمه اول سال 
در این زمینه حیاتــی بوده و لازم 

است که به این موضوع توجه ویژه ای 
معطوف شود تا از کیفیت فعالیت ها 

کاسته نشود.
مدیــرکل منابــع طبیعــی و 
آبخیزداری اســتان تهران با تأکید 
بر اینکــه حفاظــت از عرصه های 
منابــع طبیعی به عنــوان یکی از 
سیاست های راهبردی در دستور کار 
ما قرار دارد، تصریح کرد: با توجه به 
اهمیتی که عرصه های منابع طبیعی 
از لحاظ زیست محیطی و اقتصادی 
دارند، ما معتقدیم که حفاظت از این 

منابع تعطیل بردار نیست و به همین 
جهــت با وجود تمامــی کمبودها، 

حفاظت و حراســت از اراضی ملی 
در سطح اســتان تهران با جدیت 

ادامه دارد.
کیان خاطرنشان کرد: علی رغم 
مشکلات اعتباری که با آن روبه رو 
بوده ایــم از ابتــدای ســال جاری 
تاکنون بــا اجرای احــکام قضائی 
که 3۲ فقــره بــوده 58 هکتار از 
اراضی ملی به ارزش 1۲0 میلیارد 
تومان اقدام به بازپس گیری شده و 
همچنین در راستای اجرای تبصره 
1 ذیــل ماده 55 قانــون حفاظت 
از جنگل ها و مراتــع 83 هکتار از 
اراضی ملی شامل 80 فقره تصرف 

به ارزش 1۶5میلیارد تومان از دست 
متصرفان خارج و به دولت بازگردانده 

شده است.
وی خطاب به مســئولان اداره 
کل منابــع طبیعــی و آبخیزداری 
اســتان تهران خواســتار پیگیری 
مســتمر پرونده هــای کیفــری و 
حقوقی مطروحه در مراجع قضائی 
شــد و اضافه کرد: لازم است برای 
احقاق حقوق دولت و حفظ انفال، 
پرونده های قضائی تا حصول نتیجه 

مورد پیگیری قرار گیرد.

قیمت بازارنوع سکه
1/118/000 تومانسکه تمام طرح جدید
1/11۷/000 تومانسکه تمام طرح قدیم

5۶۶/000 توماننیم سکه
۲9۶/000 تومانربع سکه

18۷/000 تومانگرمی
114/1۲0 تومانهر گرم طلای 18 عیار

نوع ارز
35۶9 توماندلار
40۲5 تومانیورو
4۶۶5 تومانپوند

۲15 1 تومانلیر ترکیه
9۷۶ توماندرهم امارات

عضو کمیســیون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس نهم، با اشاره به 
اقدامات مثبت بانک شهر در آبادانی شهرها گفت: افزایش سرمایه این 

بانک موجب تسهیل در عمران شهرها می شود.
به گزارش مرکز ارتباطات و روابط عمومی بانک شــهر، عیسی امامی با اشاره 
به روند مثبت  افزایش سرمایه بنگاه های اقتصادی و بانک ها در رشد کشور، گفت: 
افزایش سرمایه اگر در مسیر رشد بهره وری و ارتقاء سطح زندگی مردم هزینه شود، 

می تواند منشأ ثمرات مثبتی برای کشور باشد.
نماینده مردم گرگان و آق قلا در مجلس نهم، با بیان این که افزایش سرمایه 
این بانک، به صورت مستقیم منجر به تقویت سطح رفاه مردم می شود، افزود: حضور 
گسترده بانک شهر در حوزه خدمات دهی شهری وجه ممیزی است که توانسته به 

عمران و آبادانی کشور در حوزه شهری و روستایی کمک کند.
امامی با تاکید بر این که رابطه مستقیم بانک ها با حوزه کسب و کار، آنها را 
درگیر بنگاه داری کرده اســت، تصریح کرد: فعالیت بانک شهر در حوزه عمران و 
آبادانی کشور توانسته این بانک و افزایش سرمایه آن را از حیطه بنگاه داری جدا کند.

وی خاطرنشــان کرد: دور شــدن بانک شــهر از بنگاه د اری و ورود جدی در 
حوزه افزایش رفاه مردم در برخورداری از خدمات شهری عاملی در جهت کسب 

رضایتمندی مردم و در نتیجه جذب سرمایه های کلان داشته است.
عضو کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس نهم، با بیان این که جذب 
سرمایه های مردم و هزینه کردن آن در امور تولیدی و خدماتی راهی برای رشد 
کشــور است، گفت: اقدام بانک شهر در حوزه شهری رضایتمندی مردم را منجر 

شده و بسیاری از محرومیت ها را کاهش داده است.

عضو کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس نهم:
افزایش سرمایه بانک شهر موجب تسهیل 

در عمران شهرها می شود

وزیر نفت در حاشــیه نشست دو روزه الجزایر گفت: ایران برنامه ای 
برای توافق بر سر فریز نفتی در این دو روز ندارد.

به گزارش خبرگزاری فارس به نقل از میدل ایســت آنلاین، نشســت مجمع 
جهانی انرژی با حضور کشــورهای دســت اندرکار حوزه انرژی جهانی در الجزایر 

دیروز آغاز به کار کرد.
به نظر می رسد، مذاکرات کشورهای نفتی که قرار است در حاشیه این نشست 
برگزار شود، از اهمیت بسیار بیشتری نسبت به نشست این مجمع برخوردار بوده 

و عملا از همه ابعاد این نشست را تحت تاثیر قرار داده است.
اعضای اوپک و کشــورهای نفتی غیرعضو اوپک نظیر روسیه قرار است فردا، 

چهارشنبه، در حاشیه نشست مجمع جهانی انرژی با یکدیگر دیدار کنند.

این کشورها درباره توافق برای محدود کردن و یا کاهش عرضه نفت به بازار 
جهانی و حمایت از افزایش قیمت این حامل انرژی با یکدیگر مذاکره خواهند کرد.
به جرأت می توان گفت که ایران یکی از بیشــترین تاثیرات را بر رســیدن یا 
شکست این نشست خواهد داشت، چرا که این بار و برخلاف گذشته سعودی ها 
بــا موضع همکاری بــه میدان آمده و از آمادگی خود برای کاهش چند صد هزار 

بشکه ای نفت خود در صورت توافق و همکاری ایران خبر داده اند.
در حالی که اکثر کشــورهای نفتی با نــگاه مثبت و با قصد توافق به الجزایر 
رفته اند، ایران و تا حدودی عربستان همچنان از مواضع خود برای حصول توافق 
در این نشســت کوتاه نیامده اند.وزیر نفت جمهوری اسلامی ایران، طی سخنانی 
اعلام کرده است که ایران آمادگی توافق در زمینه فریز نفتی در الجزایر را ندارد.

زنگنه تاکید کرد: ما برنامه ای برای رسیدن به این توافق در این دو روز نداریم 
و به مشورت بیشتری در این زمینه نیاز است.

وی در حاشیه این نشست افزود: توافق برای فریز عرضه نفت به بازار جهانی 
در نشست پیش روی اوپک در روز 30 نوامبر سال جاری که در وین اتریش برگزار 
می شود، ممکن خواهد بود.زنگنه تاکید کرد: مذاکرات در الجزیره به نوعی مشورتی 
و تبادل نظر غیررسمی است.وی ادامه داد: ایران برای رساندن سطح تولید نفت 

خود به زمان پیش از تحریم ها سرمایه گذاری کرده است.
زنگنه تصریح کرد به زودی نتایج این سرمایه گذاری ها وارد مدار خواهد شد 
و تولید نفت ایران به 4 میلیون بشــکه در روز می رســد. وزیر نفت عراق هم در 

این نشست گفت که انتظار دارد، نتایج خوبی از مذاکرات نفتی ها حاصل شود.

در حاشیه نشست الجزایر

زنگنه: برنامه ای برای توافق بر سر فریز نفتی نداریم

مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری استان تهران:

امسال 83 هکتار از اراضی ملی رفع تصرف شده است

سخنگوی انجمن لوازم خانگی:

تمدید کارت اعتباری خرید کالای ایرانی به بانک ها ابلاغ نشد

یک تولید کننده:

قطعه سازان داخلی بایکوت شده اند


